

Referat af møde i Bat 60 FU tirsdag den 13.august 2024 kl. 14.00 på teams

1. Godkendelse af dagsorden. Godkendt.
2. Godkendelse af referat fra den 25.april 2024. Godkendt.
3. Opfølgning på referat og siden sidst:

3a. Erling Post.

Erling har sendt et skriftligt bidrag til alle. Stor ros til Erling for at arbejde ihærdigt med nye klubber. Det blev tilkendegivet, at hvis der var brug for materiel, har vi økonomi til dette.

Erling og Søren har indbudt alle jyske klubber til et møde den 27.august i Randers for at optimere og inspirere klublederne.

3b. Gert Jørgensen.

Gert har ligeledes sendt skriftligt indlæg. Gert oplyste, at Velux har bidraget med et stort beløb, der muliggør indkøb af borde til stævne i Rådhushallen den 12.-13. november, hvor hele landets bestand af Bat 60 spillere er inviteret.

Der var enighed om, at vi skal søge udbredelse over hele landet på aktivering og oprettelse af bat 60 klubber. Der kan muligvis findes støtte i Velux fonden, men ellers må vi bruge af vore DIF- midler. Måske kan bordene fra Rådhushallen finde brug andre steder. Der kan udbetales kørselsgodtgørelse til de personer, der arbejder i marken for udbredelsen, bl.a. på Fyn og Sydsjælland, Lolland og Falster.

3c. Lars Bo Kaspersen.

Samarbejdet med Frankrig er i gang. De har fået lokaler og materiel, og forsøget har kørt i 8 uger. Det skal nu udbredes til 16-18 uger med en del spillere. Dette for at godtgøre, at der er en motorisk fremgang for Parkinson ramte personer ved at spille bordtennis. Resultaterne skal spredes i hele EU. Idrættens Analyseinstitut har gennemført interview med de kandidater, som vi har fundet frem til, og materialet skal nu bearbejdes. Lars Bo var meget taknemlig for vores hjælp med at finde spillere, der ville deltage i interviews. Senere på sæsonen vil nogle klubber blive involveret i træningsindsatsen og der vil blive afholdt møde i Randers/Silkeborg.

Lars Bo oplyste, at der er indbudt til to VM- mesterskaber for Parkinson ramte, hvilket er ganske tåbeligt og skadeligt for vores sport.

3d. Per Frederiksen.

Han vil gennemføre både uge 35 og 37. Der har været problem med ferielukning af hallen i både juli og august.

Den 2. september er han af Thisted kommune inviteret til at demonstrere bordtennis for kommunens sundhedspersonale.

Han har gang i at undersøge nogle nærhedsområder for at starte bordtennis op der.

3e. Søren Andersen.

Han har lagt nyheder op på facebook, og er behjælpelig med uge 37. Han skal have et samarbejde med Malte hos BTDK om markedsføring af uge 37 og andre nyheder.

3f. Ole Toustrup.

Der har været en enkelt fejl på hjemmesiden, der opstod i forbindelse med en opdatering. Ole foreslog, om vi skulle have en fælles facebook gruppe i FU, men der var ikke stemning for det på nuværende tidspunkt. Dette blev udsat på nærmere overvejelse til næste møde.

3g. Henrik Møller.

Henrik oplyste, at der er fremkommet en pulje på 6 mio. kr., hvoraf en del kriterier for at søge kan passe på vores målgruppe, bl.a. spørgsmål om sund aldring og opstart af nye klubber. Der er frist for ansøgning den 31. august, Henrik søger, og vi krydser fingre for at det giver bonus til os.

3h. Puk Kirkeskov Hvistendal.

Puk oplyste, at projektet hvor Idrættens Analyseinstitut er gået ind og står for udarbejdelsen, er det stor begejstring hos instituttet. I næste måned bliver noget offentliggjort, og der forventes et resultat i december måned.

OL-deltagelsen har skabt stor eksponering af vores sport, og det har medført en stor mængde henvendelser. Håber at alle klubber er klar til at tage imod, når nye spillere strømmer ind.

I samarbejdet med DIF skal der udarbejdes nye strategi områder gældende fra 2026. Vi begyndte på arbejdet ved Årsmødet i juni, og der er indbudt til on-line møder, hvor alle kan melde ind og komme med forslag. Det er givet, at vores område vil blive medtaget på den ene eller anden måde.

BTDK vil tage op med ITTF om det u hensigtsmæssige i at afholde to VM for Parkinson ramte.

3i. Lis Hævdholm.

På fredag får Holbæk Bat 60 afdeling besøg af Lars Hauth, der som regerende Europa- og Verdensmester for 60+, vil fortælle om sportens gavnlige indvirkning, samt hvorledes man skal undgå skader samt optimere sit spil.

4. Kommissorium for Bat 60+.

Det af Puk fremsendte forslag har fået nogle bemærkninger fra Lars Bo og Lis. Det blev aftalt, at disse tre personer snakker sammen om en redigering, så det kan accepteres af alle. Dette bør ske inden 14 dage.

5. Økonomi, herunder forbrug hos BTDK og DGI, samt hvad pengene kan bruges til.

Lis har sendt opgørelse fra BTDK og DGI til alle deltagere. Lis anførte, at det ikke var gennemskueligt hvorledes beløbet hos DGI, var fremkommet, og det blev aftalt, at Henrik og Lis tager en snak om det.

6. Samarbejdsaftale mellem DGI og BTDK om Bat 60.

Udkastets afsnit, der vedrører Bat 60 er modtaget, og Lis har fremsendt nogle bemærkninger, især vedrørende økonomi. Dette skal forhandles nærmere.

7. Stævner.

Søren har en aftale om, at han laver opslag om de jyske og fynske stævner, men vil også orientere om de sjællandske stævner. Det er således, at der ikke kræves licens for at deltage i de rene Bat 60 stævner, da de ikke kommer med på ratinglisten. For at deltage i holdturnering og almindelige stævner kræves licens på 100 kr.

Gert oplyste, at de sjællandske stævner fungerer godt, måske på grund af at han har trukket sig fra stævnegruppen 😊 Stævnegruppen står også for tilmeldingen til stævne i Rådhushallen.

Henrik var enig i, at de sjællandske stævner fungerer godt og vil prøve at få de jyske arrangører til lave et overskud også.

8. Kursus.

Gert og Lars Bo laver kurser under Københavns projektet, men øvrige kurser er stort set ikke eksisterende. Der er basis for at lave kurser over hele landet, Henrik oplyste, at de får flere henvendelser om det.

Der bør etableres en kursusgruppe igen. Gert har kendskabet til hvem der kan være i sådan arbejdsgruppe og kommer med et forslag til næste møde.

Vi kan udbyde et kursus i forbindelse med Bordtennisfestivallen i Fredericia den 9-10. november.

9. Holdturnering.

Lis har sammen med Kim Holm gennemgået turneringsreglementet og har indsat nogle ændringer, bl.a. at det tillades at lade en 3.spiller være med i doubelen, samt at fritagelsen for at få bøder er udgået. Dette blev godkendt.

Når tilmeldinger er modtaget, vil Kim og Lis sammen forsøge at sammensætte puljer der tager højde for de ønsker, der er fremkommet. Især at man får ligeværdige kampe i A og B rækken, mens der er mere interesse for korte afstande for C og D spillere.

Der er en opfordring til alle om at agitere for at få nogle flere hold til at tilmelde sig, så får man en mere attraktiv turnering.

Prisen for at deltage er som for alle andre i holdturneringerne steget med 3 %, så det koster 412 kr. pr hold.

10. Uge 37.

Henrik oplyste, at der pt er tilmeldt 27 klubber.

Per og Søren vil efter koordinering tage ud og snakke godt for at man deltager.

11. Næste møde:

Torsdag den 26. september 2024 kl. 10.00 på Hotel Scandic, Odense.

12. Eventuelt.

Tak for et godt og langt møde.

For referat. Lis Hævdholm.